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PROTOKÓŁ    Nr  XXVII/2009 
z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 27 lutego 2009 roku 

 w Sali Konferencyjnej Urzędu Gminy Rybno pod przewodnictwem 

Pana  Mariana  Ligmana – Przewodniczącego Rady Gminy. 
 

 

Obrady rozpoczęto o godz. 1000 ,  zakończono o godz.1410 . 

Stan osobowy Rady  - 15 radnych  

 

W obradach zgodnie z listą obecności uczestniczyło 15 radnych. 

 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 

1. Pan Edmund Ligman             - Wójt Gminy 

2. Pan Mirosław Karbowski      -  Sekretarz Gminy 

3. Pani Dorota Zielińska            - Kierownik GOPS w Rybnie 

4. Sołtysi w liczbie  20 osób 

5.Publiczność  - 2 osoby 

6.Przedstawiciel Gazety Działdowskiej  

 
 

Ad.  pkt 1 i 2 
 
 

Pan Marian Ligman  – Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady  
XXVII sesji Rady Gminy Rybno, powitał Panie i Panów Radnych oraz 
zaproszonych gości.   Stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach biorą udział  
wszyscy radni, co stanowi kworum Rady wymagane  do prowadzenia 
prawomocnych obrad  i podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
 
Ad. pkt 3 
 
Porządek obrad  XXVII sesji Rady Gminy Rybno. 
1. Otwarcie sesji. 
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2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XXVI sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
6. Informacja Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
    w Rybnie z działalności w 2008 roku. 
7. Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
    w Rybnie w 2008 rok. 
8. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
    1) udzielenia Powiatowi Działdowskiemu pomocy finansowej, 
    2) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, 
    3) wyrażenia zgody na zawarcie umowy i zabezpieczenia prawidłowego 
        i terminowego wydatkowania przyznanych środków  finansowych Funduszu 
        Kultury Fizycznej, 
   4) zatwierdzenia taryf za dostawę wody i odprowadzenie ścieków do urządzeń 
        kanalizacyjnych  na terenie Gminy Rybno, 
   5) określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów  
        komunalnych od właścicieli nieruchomości i w zakresie opróżniania 
       zbiorników bezodpływowych  i transportu nieczystości ciekłych, 
   6) ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli  zatrudnionych w szkołach 
       i placówkach prowadzonych przez  Gminę Rybno, 
   7) ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej  
        kategorii zaszeregowania oraz wartości jednego punktu w złotych dla  
        potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia  
        zasadniczego dla pracowników szkół i przedszkoli Gminy Rybno nie  
        będących nauczycielami, 
   8) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy  
       Rybno w miejscowości Rybno, 
   9) zmiany w składzie Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego  
       Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
9. Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zamknięcie obrad. 
 
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy  zwrócił się do Pana 
Wójta i radnych z pytaniem czy ktoś chciałby wnieść zmiany bądź poprawki  do 
porządku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach  o zwołaniu sesji. 
 W imieniu Pan Wójta Gminy Pan Mirosław Karbowski - Sekretarz Gminy 
zgłosił  wniosek o wprowadzenie do porządku obrad XXVII sesji projektu 
uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej  w  Rybnie do podejmowania działań wobec dłużników 
alimentacyjnych. 
Radny Pan Zbigniew Wierzbowski  zgłosił wniosek o wniesienie do porządku 
obrad  punktu sprawy wiaduktu kolejowego w Hartowcu.  W dyskusji  pomiędzy 
Przewodniczącym Rady Gminy, a wnioskodawcą ustalono, że będzie to jako 
oddzielny punkt informacja  na temat  wiaduktu kolejowego w  Hartowcu. 
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Przewodniczący Rady  Gminy  poddał pod głosowanie wniosek Pana Wójta  
o wprowadzenie do porządku obrad XXVII sesji Rady Gminy projektu uchwały 
w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej   
w  Rybnie do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych w 
punkcie  8 jako podpunkt 4, natomiast projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 
taryf za dostawę wody i odprowadzenie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych na 
terenie Gminy Rybno przesunąć jako podpunkt 10 w punkcie 8. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych  
w obradach Rady   brało udział 15 radnych , jednogłośnie 15 głosami „ za”  
przyjęła wniosek zgłoszony przez Pana Wójta o wprowadzenie o porządku obrad 
XXVII sesji  projektu uchwały w sprawie  upoważnienia Kierownika Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej  w  Rybnie do podejmowania działań wobec 
dłużników alimentacyjnych w sprawie Gminy Rybno  jako podpunkt 4 w punkcie 
8 i  nie zgłosiła sprzeciwu  dot. przesunięcia  w porządku obrad  projektu uchwały 
w sprawie  zatwierdzenia taryf za dostawę wody i odprowadzenie ścieków do 
urządzeń kanalizacyjnych na terenie Gminy Rybno przesunąć jako podpunkt 10  
w punkcie 8. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady wniosek 
radnego Pana Zbigniewa Wierzbowskiego o wprowadzenie do porządku obrad 
sesji jako punktu 9 informacji w sprawie wiaduktu kolejowego we wsi Hartowiec, 
a dotychczasowe pkt.9 i 10  otrzymują Nr 10 i 11. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład Rady 15 radnych  
w obradach Rady   brało udział 15 radnych , jednogłośnie 15 głosami „ za”  
przyjęła wniosek radnego Pana Zbigniewa Wierzbowskiego o wprowadzeniu do 
porządku obrad sesji „ Informacji w sprawie wiaduktu kolejowego w Hartowcu.” 
 
Porządek obrad XXVII sesje Rady Gminy po zmianach. 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Ustalenie porządku obrad . 
4. Przyjęcie  protokołu z  XXVII sesji  Rady Gminy Rybno. 
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 
6. Informacja Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
    w Rybnie z działalności w 2008 roku. 
7. Sprawozdanie z działalności  Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  
    w Rybnie w 2008 rok. 
8. Podjęcie uchwał w następujących sprawach: 
    1) udzielenia Powiatowi Działdowskiemu pomocy finansowej, 
    2) zmian w budżecie Gminy Rybno na 2008 rok, 
    3) wyrażenia zgody na zawarcie umowy i zabezpieczenia prawidłowego 
        i terminowego wydatkowania przyznanych środków  finansowych Funduszu 
        Kultury Fizycznej, 
   4) upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej   
       w  Rybnie do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych, 
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   5) określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów  
        komunalnych od właścicieli nieruchomości i w zakresie opróżniania 
       zbiorników bezodpływowych  i transportu nieczystości ciekłych, 
   6) ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli  zatrudnionych w szkołach 
       i placówkach prowadzonych przez  Gminę Rybno, 
   7) ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej  
        kategorii zaszeregowania oraz wartości jednego punktu w złotych dla  
        potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek wynagrodzenia  
        zasadniczego dla pracowników szkół i przedszkoli Gminy Rybno nie  
        będących nauczycielami, 
   8) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy  
       Rybno w miejscowości Rybno, 
   9) zmiany w składzie Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego  
       Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
 10) zatwierdzenia taryf za dostawę wody i odprowadzenie ścieków do urządzeń 
        kanalizacyjnych  na terenie Gminy Rybno. 
9. Informacja w sprawie wiaduktu kolejowego w Hartowcu.  
10.Wolne wnioski i zapytania. 
11. Zamknięcie obrad. 
 
 
 
 Ad. pkt.  4 
 
 Pan Marian Ligman – Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych 
z pytaniem, czy są uwagi do sporządzonego protokołu z  XXVI sesji 
Rady Gminy. 
Radni nie zgłosili uwag, ani poprawek do protokołu, Rada Gminy w głosowaniu 
jawnym  na ustawowy skład Rady 15 radnych w obecności 15 radnych , 
jednogłośnie 15 głosami „ za „   przyjęła protokół z XXVI sesji Rady Gminy. 
 
 
Ad. pkt. 5 
 
 
 Pan Edmund Ligman – Wójt Gminy Rybno złożył sprawozdanie 
 z działalności  międzysesyjnej  Wójta Gminy( sprawozdanie stanowi załącznik 
do protokołu). 
Poinformował Radę Gminy o odbywających się w sołectwach zebraniach 
sprawozdawczych zwoływanych przez sołtysów na jego wniosek. 
Radni nie zgłosili uwag ani zapytań do sprawozdania z działalności 
międzysesyjnej  Wójta Gminy. 
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Ad. pkt 6 
 
Informacja Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  
w Rybnie  z działalności w 2008 roku. 
 
 Pan Wójt Gminy  wyjaśnił, że z powodów rodzinnych Pani Dyrektor nie 
mogła wziąć udział w sesji, jeżeli będą pytania będzie się starał na nie 
odpowiedzieć. Powiedział, że został złożony przez Panią Dyrektor wniosek  do 
Urzędu Marszałkowskiego  na kwotę 244 tyś.zł na zakup  aparatu  USG. Wniosek 
przeszedł weryfikację, otrzymał dobrą ocenę, ale   nie został przyjęty. Pan 
Marszałek Województwa uzasadniał decyzję  tym ,że w pierwszej kolejności chce 
wesprzeć szpitale, ale mimo dobrze przygotowanego wniosku i pozytywnej 
weryfikacji wniosek   Szpitala w Działdowie został odrzucony . Z rezerwy 
Marszałkowi pozostało  250. tyś. zł jak dalej potoczą się sprawy nie wiadomo. 
Pani Dyrektor SP GZOZ jest dobrym gospodarzem, jeśli nie otrzymamy       
środków będziemy chcieli wziąć ten aparat w lesing , jeżeli Rada Gminy wyrazi 
zgodę na dofinansowanie tego zakupu .Chcemy stworzyć warunki, by usługi 
medyczne były bliżej  dla naszych mieszkańców i udowodnić, że jesteśmy w 
stanie taki sprzęt  pozyskać  dla naszego Ośrodka. Prawdopodobnie w marcu  ten 
sprzęt zakupimy, gdyż mamy  w firmie już zarezerwowany. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Komisje na wspólnym 
posiedzeniu w dniu 23 lutego br. pozytywnie zaopiniowały przedłożoną przez 
Panią Dyrektor SP GZOZ informację z działalności Zakładu w 2008 roku. 

Pan Marian Granica Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  przedstawił 
Radzie informację z kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej w dniu  
24 lutego br w Samodzielnym Publicznym Gminnym Zakładzie Opieki 
Zdrowotnej w Rybnie. Stwierdził, że Komisja pozytywnie oceniła działalność   
SP GZOZ i podejmowane przez Panią Dyrektor działania dla rozwoju tego 
Zakładu. Wyjaśnił, że Komisja nie wydała żadnych zaleceń pokontrolnych dla 
Pani Dyrektor. 
Dodał, że o ile nie można czegoś pozyskać mimo, że spełnia się określone 
warunki, to trzeba udowodnić, że sobie z tym radzimy i chwała za to Panu 
Wójtowi, że podejmuje takie decyzje. 
Radny Pan Andrzej  Kornacki powiedział, że jego zdaniem, jeżeli wniosek  
o dofinansowanie jest dobrze przygotowany przechodzi weryfikację pozytywnie  
to stanowisko osób decydujących  w sprawie powinno być  jednoznaczne, są 
określone zasady i wszystkich powinno się traktować jednakowo. 
 Rada Gminy przyjęła informację z działalności Samodzielnego Publicznego 
Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej  w Rybnie  w 2008 roku. 
 
 
 
7. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej 
    w Rybnie w 2008 roku. 
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 Pan Marian Granica Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
przedstawił Radzie informację z kontroli Komisji Rewizyjnej przeprowadzonej  
w dniu 24 lutego br. w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w Rybnie. 
Stwierdził, że Komisja pozytywnie oceniła działalność GOPS w 2008 roku 
 i podejmowane przez Panią Kierownik działania dla  prawidłowej realizacji 
zadań w pomocy społecznej w 2008 roku i nie wydała żadnych zaleceń 
pokontrolnych  dla Pani Kierownik. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Pani  Dorocie Zielińskiej 
Kierownik GOPS . 
Pani Kierownik GOPS pokrótce omówiła ważniejsze zadania jakimi zajmują się 
pracownicy GOPS, dodając, że  powrócił  ponownie do gmin fundusz 
alimentacyjny. Świadczenie z Funduszu Alimentacyjnego przysługuje na dziecko, 
na które są zasądzone alimenty, ale ich egzekucja jest bezskuteczna. Od 
października 2008 roku dłużnicy będą ścigani nie tylko przez komorników, ale 
także urzędy skarbowe. Jeżeli dłużnik alimentacyjny nie ma pracy lub się od niej 
uchyla, Ośrodek  kieruje ich do PUP celem zarejestrowania, by mogli  zostać 
skierowani na roboty publiczne. jeżeli dłużnik odmówi podjęcia pracy , GOPS 
skieruje wniosek do prokuratury o ściganie. Starosta może odebrać dłużnikowi  
prawo jazdy. Taki uchylający się rodzic zostaje wpisany do Centralnego Rejestru 
Dłużników i pozostaje na tej liście do czasu, aż ureguluje wszystkie  należności. 
 Pan Wójt Gminy zabierając głos powiedział, że  działalność Ośrodka się 
rozszerza , przekazywane ma nowe zadania, pracownicy zatrudnieni  w tym 
zakładzie muszą mieć odpowiednie kwalifikacji, czasem mieszkańcy skarżą się, 
że nie otrzymali pomocy, ale po zbadanie faktów okazuje się ,że wszystko jest 
zgodne z prawem. 
Podziękował Pani Kierownik za dobrą pracę i współpracę, za udział  w różnych 
programach  w ramach, których Pani Kierownik pozyskuje środki na wyposażenie  
stanowisk pracy , oraz na aktywizację osób  pozostających bez pracy, np. udział w 
Programie Kapitał Ludzki. Następnie poprosił Panią Kierownik o przedstawienie 
na czy polega pomoc w ramach Programu Kapitał Ludzki. 
Pani Kierownik  wyjaśniła, że GOPS przystąpił w 2008 roku do Programu Kapitał 
Ludzki wspólnie z Ośrodkami Pomocy Społecznej  w Ilowie, Płośnicy, PUP oraz 
Nidzicką Fundacją Rozwoju „ Nida”. Został opracowany projekt „ Uwierz w 
siebie - aktywizacja społeczno-zawodowa podopiecznych jednostek pomocy 
społecznej”. Realizacja tego programu trwała od 1 lipca 2008r do 31 grudnia 
2008r i brało w niej  udział  31 uczestniczek, każda miała opracowany  
Indywidualny Program Działania. Dodała, że w ramach Programu Kapitał  Ludzki 
będą realizowane kolejne projekty systemowe do 2013 roku. 
Więcej  pytań i uwag w tym punkcie radni nie zgłosili. 
Rada Gminy przyjęła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka pomocy 
społecznej w Rybnie w 2008 roku. 
Po przyjęciu sprawozdania Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 minutową 
przerwę do godz. 1120.  
Po wznowieniu obrad Rada Gminy przystąpiła do realizacji kolejnych punktów 
porządku obrad. 
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Ad. pkt 8 
 
 
1. Projekt uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Działdowskiemu pomocy 
    finansowej. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że Starostwo Powiatowe  wystąpiło do 
samorządu o wsparcie Ośrodka Interwencji Kryzysowej w Działdowie. Nie jest to 
duża kwota, a gdy zaistnieje jakaś sytuacja  osoby znajdujące się w sytuacji 
kryzysowej   z terenu naszej gminy mogą z tego Ośrodka skorzystać. Ośrodek 
działa przez cały rok, w związku z czym zwraca się z prośbą do Rady Gminy  
o pozytywne ustosunkowanie się Rady do sprawy i podjęcie uchwały. 
Radni nie zgłosili  uwag ani pytań do projektu uchwały w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Działdowskiemu pomocy 
finansowej. 

 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 14   radnych (radna Pani Elżbieta Jędrzejewska 
została zwolniona z dalszego udziału w obradach z przyczyn osobistych ),  14  
głosami  „ za ”  podjęła uchwałę Nr XXVII/5/09 w sprawie udzielenia 
Powiatowi Działdowskiemu pomocy finansowej (uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
 
 
2. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok. 
 
 
 Pan Wójt Gminy przedstawił Radzie proponowane przez siebie zmiany  
w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok. 
 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno na 2009 rok. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 14   radnych , jednogłośnie 14 głosami „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXVII/6/09 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rybno 
na 2009 rok( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
3. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy  
    i zabezpieczenia prawidłowego i terminowego wydatkowania przyznanych  
    środków finansowych Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej. 
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 Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że Komisje  na wspólnym 
posiedzeniu pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, zwrócił się z pytaniem  
do radnych  czy ktoś chciałby zabrać głos na sesji  w sprawie projektu uchwały. 
 W związku z brakiem pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy  i zabezpieczenia prawidłowego 
i terminowego wydatkowania przyznanych środków finansowych Funduszu 
Rozwoju Kultury Fizycznej. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 14   radnych , jednogłośnie 14 głosami „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXVII/7/09 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy  i zabezpieczenia prawidłowego i terminowego wydatkowania 
przyznanych środków finansowych Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej 
(uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
4. Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka  
    Pomocy Społecznej   w  Rybnie do podejmowania działań wobec dłużników 
   alimentacyjnych. 
 
 
 W związku z brakiem pytań ze strony radnych Przewodniczący Rady 
Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie nad projektem uchwały  
w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej    
w  Rybnie do podejmowania działań wobec dłużników alimentacyjnych. 

  Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 14   radnych , jednogłośnie 14 głosami „ za” 
podjęła uchwałę Nr XXVII/8/09 w sprawie  upoważnienia Kierownika 
Gminnego Ośrodka  Pomocy Społecznej   w  Rybnie do podejmowania 
działań wobec dłużników alimentacyjnych ( uchwała stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
 
 
5. Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi 
    w  zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  
    i w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości  
    ciekłych. 
 
 

Przewodniczący Rady Gminy  powiedział, że we wspólnym posiedzeniu 
Komisji w dniu 23 lutego br. brali udział również przedstawiciele PUK Ostróda. 
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Komisje analizowały przedstawione przez Zakład stawki opłat za odbiór śmieci 
przy jednokrotnym  i dwukrotnym wywozie z kosza o poj. 110l. i z kosza  1100l. 
Odnośnie dzierżawy za kosze trzeba negocjować z PUK, że Zakład powinien 
zrezygnować z dzierżawy za kosz od osób, które 3 lata wstecz zawierali umowę 
na odbiór nieczystości, gdyż kosz już się zamortyzował.  
Proponuje zapis, zwolnienia z dzierżawy  w przypadku odbiorców , którzy 
zawierali umowy 3 lata wstecz. 
Radny Pan Marian Granica dodał, że w dyskusji na Komisji padły propozycje ,że 
za dzierżawę kosza powinni płacić  osoby, które będą zawierały umowy na odbiór 
nieczystości od 1 marca 2009 roku. Wszystkie umowy  zawarte przed 1 marca 
powinny być bez dzierżawy za kosz. 
Radny Pan Edward Wiśniewski  oraz radny Pan Andrzej Kornacki  potwierdzili, 
że takie uzgodnienia były na wspólnym posiedzeniu Komisji z udziałem 
przedstawicieli PUK Ostróda. 
Radny Pan Piotr Kamiński powiedział, że  jako Rada Gminy nie podnosimy opłat 
za odbiór nieczystości, przedstawiamy propozycje PUK, które przedstawiło swoją 
kalkulację uzasadniając  wniosek wzrostem  kosztów opłaty marszałkowskiej, 
kosztem wzrostu energii. Przy jednokrotnym wywozie opłata proponowana przez 
PUK to 15,50zł z dzierżawą 18,79 zł, przy dwukrotnym wywozie - 28,00 zł  z 
dzierżawą 31,29 zł. Jeżeli ktoś nie produkuje śmieci  na dwukrotny wywóz , może 
napisać podanie o jednokrotny wywóz. 
Pan Mirosław Karbowski - Sekretarz Gminy dodał, że odbył rozmowę z 
przedstawicielami PUK, że Rada Gminy określa  w uchwale górne stawki, a 
podwyżka wchodzi w życie dopiero po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia 
uchwały w dzienniku urzędowym województwa. odnośnie dzierżawy za kosz , Ci 
co mają umowę zawartą  od 5 lat  byliby zwolnieni z dzierżawy. 
Radny Pan Piotr Kamiński stwierdził, że na spotkaniu z przedstawicielami  PUK 
w ubiegłym roku zapewniali zejście z dzierżawy  o 1 zł za  kosz, jednak tego nie 
zrobili. Nie mieli odwagi powiedzieć  ile lat musi mieć użytkownik kosz, by nie 
płacić dzierżawy. 
Radny Pan Andrzej Kornacki  dodał, że w latach poprzednich był przypadek, że 
bez zgody Rady  PUK podjął decyzję o podniesieniu  opłat za odbiór nieczystości, 
PUK ma umowy z mieszkańcami i niech sam  z mieszkańcami negocjuje ceny, a 
nie zrzuca odpowiedzialności  za podwyżkę opłat za odbiór śmieci na barki Rady 
Gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że prawo zobowiązuje Radę Gminy do 
określenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych. 
Wywiązała się dyskusja  na temat opłat , sugerowano, żeby w  wysokości tej 
opłaty jaka wynika z kalkulacji PUK była ujęta już dzierżawa za pojemnik , 
cena za kosz wynosi 100 zł, można wyliczyć po ilu latach kosz się zamortyzuje,  
padały głosy, aby  pozostawić wysokość opłat na poziomie z roku ubiegłego, 
gdyż mimo zapewnień PUK nie obniżył dzierżawy za kosz o 1 zł, ponadto nie ma 
jasności  co do amortyzacji za dzierżawione kosze. 
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Pan Henryk Wiśniewski  sołtys wsi Rybno powiedział, że biorąc pod uwagę  cenę 
1 kosza o poj. 110 l, która wynosi 100 zł , kosz po 3 latach się zamortyzuje, jeżeli 
ktoś wymienia kosz na nowy bo mu się zniszczył ,płaci dzierżawę do chwili 
zamortyzowania się nowego  kosza.   
 Pan Wójt Gminy zaapelował do radnych o odpowiedzialne podejście do 
tematu, to nie jest chęć zysku dla PUK Ostróda, ale spowodowane zwiększeniem 
opłat za przyjmowanie  odpadów na wysypisko , opłaty marszałkowskiej,  
zwiększenia kosztów energii. Na posiedzeniu Komisji była mowa o amortyzacji 
za kosz, jeżeli koszt się zamortyzuje   właściciel nie będzie płacił  dzierżawy za 
koszt. Musimy zdawać sobie sprawę, że to jest mój kosz, moje śmieci i moja 
sprawa, kto te śmieci będzie ode mnie odbierał. 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że są różne zdania  na temat  ustalenia  
dzierżawy za kosze, w związku z czym zarządza 10 minutową przerwę i po 
przerwie zostanie odczytany zapis  ustaleń z protokołu z wspólnego posiedzenia  
Komisji  z udziałem Przedstawicieli PUK Ostróda. 
Po wznowieniu obrad o godz. 1210 protokolant Janina Czubkowska odczytała 
zapis z protokołu wspólnego posiedzenia Komisji. 
Komisje ustaliły ,że odpłatność  za jednokrotne odbieranie niesegregowanych 
odpadów  z pojemnika 110 l będzie wynosiło 15,50 zł, 
za dwukrotne  odbieranie niesegregowanych odpadów z pojemnika 110 l 28,00 zł 
za jednokrotne odbieranie niesegregowanych odpadów z pojemnika 1100 l  - 
83,50 zł. 
Dzierżawa  za kosze będzie naliczana w przypadku  nowych koszy, gdyż powinny 
się zamortyzować, w przypadku umów zawartych  wcześniej dzierżawa za kosze 
nie będzie naliczana. 
Pan Wójt Gminy stwierdził, że zgodnie z ustaleniami na wspólnym posiedzeniu 
Komisji wnosi o zapis do protokołu, że umowy zawarte przed 1 marca 2009 roku  
są zwolnione z dzierżawy za kosz, o ile Przedsiębiorstwo nie wyrazi zgody na tą 
propozycję zaprasza  przedstawicieli Zakładu do ponownych negocjacji. 
Radny Pan Edward Wiśniewski  poparł propozycję Pana Wójta Gminy. 
W związku z brakiem dalszych pytań Przewodniczący Rady Gminy zamknął 
dyskusję i zarządził głosowanie w pierwszej kolejności nad ustaleniem górnych 
stawek opłat za odbieranie odpadów komunalnych: 
- 15,50 zł za jednokrotne odbieranie odpadów z pojemnika o pojemności 110l, 
- 28,00 zł za dwukrotne odbieranie odpadów z pojemnika o pojemności 110l, 
- 83,50 zł za jednokrotne odbieranie odpadów z pojemnika o pojemności 1100l. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład rady 15 radnych  
w sesji brało udział 14 radnych, jednogłośnie 14 głosami  „ za”  przyjęła górne 
stawki opłat za odbieranie odpadów komunalnych, które wynoszą:  
- 15,50 zł za jednokrotne odbieranie odpadów z pojemnika o pojemności 110l, 
- 28,00 zł za dwukrotne odbieranie odpadów z pojemnika o pojemności 110l, 
- 83,50 zł za jednokrotne odbieranie odpadów z pojemnika o pojemności 1100l. 
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 Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie  określenia górnych stawek opłat  za usługi  w zakresie  
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli  nieruchomości i w zakresie  
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych wraz 
z wcześniej przyjętymi przez Radę Gminy stawkami opłat. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady  
15 radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  14  głosami  „ za ”   podjęła 
uchwałę Nr XXVII/9/09 w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i w zakresie 
opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych 
( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania nauczycieli 
    zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Rybno. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że uchwała w sprawie ustalenia regulaminu 
wynagradzania nauczycieli była podejmowana  w grudniu  2008 roku, wysokości 
dodatków funkcyjnego, motywacyjnego  były określone w złotych , a mają być 
określone  % w stosunku do wynagrodzenia nauczyciela stażysty.  Ta zmiana 
została ustalona w uzgodnieniu ze ZNP  i podpisany protokół uzgodnień. 
 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały w sprawie ustalenia regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę 
Rybno. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za ” 
podjęła uchwałę Nr XXVII/10/09 w sprawie ustalenia regulaminu 
wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Gminę Rybno ( uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
 
 
7. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia  
    zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz wartości jednego  
    punktu w złotych dla potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek  
    wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników szkół i przedszkoli Gminy  
    Rybno nie będącymi nauczycielami. 
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 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały w sprawie ustalenia wartości najniższego wynagrodzenia  
zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz wartości jednego  
punktu w złotych dla potrzeb opracowania tabeli miesięcznych stawek  
wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników szkół i przedszkoli Gminy  
Rybno nie będącymi nauczycielami. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za ” 
podjęła uchwałę Nr XXVII/11/09 w sprawie ustalenia wartości najniższego 
wynagrodzenia zasadniczego w pierwszej kategorii zaszeregowania oraz 
wartości jednego punktu w złotych dla potrzeb opracowania tabeli 
miesięcznych stawek wynagrodzenia zasadniczego dla pracowników szkół  
i przedszkoli Gminy Rybno nie będącymi nauczycielami ( uchwała stanowi 
załącznik  do protokołu). 
 
 
8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania  
   przestrzennego Gminy Rybno w miejscowości Rybno. 
 
  
 Pan Mirosław Karbowski - Sekretarz Gminy wyjaśnił, że temat planu 
zagospodarowania przestrzennego  w miejscowości Rybno był szczegółowo 
omawiany na posiedzeniu Komisji, które do projektu uchwały nie wniosły 
żadnych uwag, jest to teren Państwa Hillar, podzielony na działki budowlane. 
Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku z czym 
Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusje i zarządził glosowanie nad 
projektem uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania  
przestrzennego Gminy Rybno w miejscowości Rybno. 

 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 

radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  jednogłośnie 14 głosami  „ za ” 
podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania  przestrzennego Gminy Rybno w miejscowości Rybno 
(uchwała stanowi załącznik do protokołu).  
 
 
 
9. Projekt uchwały w sprawie zmiany w składzie Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
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 Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że Pan Wojewoda wytypował jako 
swojego przedstawiciela do Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego 
Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie  Panią Jadwigę Plewkę  
w miejsce zmarłego Stanisława Wiśniewskiego, Rada Gminy nie wyraziła zgody 
na jej powołanie w skład Rady Społecznej  nie podejmując uchwały. 
Pan Wojewoda złożył do Rady Gminy pismo wzywające  do podjęcia 
niezwłocznie uchwały dotyczącej powołania wyznaczenia przez niego 
przedstawiciela w osobie Pani Jadwigi Plewki.  
 Radni nie zgłosili uwag, ani pytań do projektu uchwały w związku  
z czym Przewodniczący Rady Gminy zamknął dyskusję i zarządził głosowanie 
nad projektem uchwały w sprawie zmiany w składzie Rady Społecznej 
Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rybnie. 
Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 radnych  
w  sesji brało udział 14   radnych ,  2 głosami  „ za ”  przy 12 głosach „ 
wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXVII/13/09 w sprawie zmiany  
w składzie Rady Społecznej Samodzielnego  Publicznego Gminnego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Rybnie (uchwała stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
 
10. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf  za dostawę wody  
     i odprowadzenie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych  na terenie Gminy 
     Rybno. 
 
 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej 
przedstawił kalkulacje  w związku z podwyżką energii   przemysłowej o 30%, 
być może zostać podniesiona nawet do 50 %. 
Gminny Zakład przedstawił kalkulacje  uwzględniając 30%  podwyżkę energii, 
jak energia wzrośnie trzeba będzie podnieść stawki opłaty za wodę i ścieki lub 
dofinansować z budżetu gminy. 
Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził, że raczej II wariant może wchodzić  
w grę, gdy zajdzie taka konieczność, gdyż mieszkańcy są obciążani  również 
innymi podwyżkami. 
Radny Pan Piotr Kamiński  zaproponował  podwyższenie  wody o 0,07zł,ścieki  
o 0.05 zł , opłatę stałą za licznik o 0,16 zł  do proponowanych w projekcie 
uchwały  aby podwyższyć raz  cenę wody i  stawek  opłat za odprowadzenie 
ścieków i więcej do tego w ciągu roku nie wracać. Zgłasza wniosek  o ustalenie 
ceny wody  za 1 m 3 w wysokości 2,41 zł , za odprowadzenie i oczyszczenie 
ścieków w wysokości 3,62 zł za 1 m3 , opłaty abonamentowej w wysokości  
1,77 zł .  
Głos zabrał Pan Wójt powiedział, że większość energii  jest wykorzystywana na 
oczyszczenie ścieków, gdyż ścieki są gęste i zużywają  na ich oczyszczenie 
więcej energii. Proponowane stawki w projekcie uchwały  są nieco niższe niż     
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w innych zakładach przed podwyżką .Planujemy dofinansowanie  na zakup 
sprzętu podstawowego dla Gminnego Zakładu. 
Radny Pan Marian Granica  powiedział, że należy  pozostać przy stawkach  
zaproponowanych  przez Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej, Zakład 
Energetyczny podniósł cenę za energię, nie wiadomo co będzie za miesiąc. 
Radny Pan Andrzej Kornacki  zapytał o zdrowie Pana Dyrektora GZGK  po czym 
dodał, że ten Zakład powinien wchodzić w programy unijne, pozyskiwać środki, 
zakupić samochód i to Gminny Zakład mógłby odbierać śmieci od mieszkańców  
i na tym zarabiać. 
Radny Pan Józef Maciejewski stwierdził, że Gminny Zakład ponosi duże koszty 
za oczyszczanie ścieków, mieszkańcy do kanalizacji wrzucają wszystko, popiół , 
obierki itp, w związku z czym oczyszczenie tak zagęszczonych ścieków zużywa 
dużo energii. Opowiada się za wnioskiem radnego Pana Kamińskiego Piotra. 
Radny Pan Edward Wiśniewski powiedział, że Dyrektor Zakładu przygotowując 
nowe stawki opierał się na jakiś przesłankach, nie należy  za bardzo podnosić niż 
wynika to z konieczności , jest to nie jedyna podwyżka jaką obywatel ponosi. 
Wnioskodawca Pan Piotr Kamiński stwierdził, że jego propozycja podniesienia  
o 7 i 5 groszy na 1 m3 za wodę i ścieki to są bardzo małe sumy, ale biorąc pod 
uwagę wszystkich mieszkańców gminy są to już pewne dochody dla Zakładu. 
 Pan Wójt Gminy wyjaśnił, że kalkulacje złożone przez Dyrektora GZGK 
były zweryfikowane, nie są w tych kalkulacjach  ujęte remonty i zakup nowego 
sprzętu. Odnośnie Dyrektora Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej  
w najbliższy poniedziałek ma wyjść ze szpitala. 
  W związku z brakiem dalszych uwag i pytań Przewodniczący Rady Gminy 
zamknął dyskusję i zarządził głosowanie w pierwszej kolejności nad wnioskiem 
radnego Pana Piotra Kamińskiego o ustalenie ceny wody  za 1 m 3 w wysokości 
2,41 zł , za odprowadzenie i oczyszczenie ścieków w wysokości 3,62 zł za 1 m3 , 
opłaty abonamentowej w wysokości  1,77 zł . 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 radnych  
w  sesji brało udział 14   radnych ,  5 głosami  „ za ”  przy 9 głosach „ przeciw ” 
odrzuciła wniosek radnego Pana Piotra Kamińskiego o ustalenie ceny wody  za 1 
m 3 w wysokości 2,41 zł , za odprowadzenie i oczyszczenie ścieków w wysokości 
3,62 zł za 1 m3 , opłaty abonamentowej w wysokości  1,77 zł . 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie Rady 
Gminy projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za dostawę wody  
i odprowadzenie ścieków do urządzeń kanalizacyjnych na terenie Gminy Rybno. 
 Rada Gminy w głosowaniu jawnym na ustawowy skład  Rady 15 
radnych w  sesji brało udział 14   radnych ,  9 głosami  „ za ”  przy 4 głosach 
„ przeciw” i 1 głosie „ wstrzymujących się” podjęła uchwałę Nr XXVII/14/09 
w sprawie zatwierdzenia taryf za dostawę wody i odprowadzenie ścieków do 
urządzeń kanalizacyjnych na terenie Gminy Rybno ( uchwała stanowi 
załącznik do protokołu). 
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Ad. pkt 8 
 
Informacja na temat planowanego wiaduktu kolejowego w miejscowości 
Hartowiec. 
 
Głos zabrał radny Pan Zbigniew Wierzbowski  wyjaśnił, że w miejscowości 
Hartowiec odbyły się 4 zebrania mieszkańców odnośnie usytuowania wiaduktu 
kolejowego. Na zebraniu wiejskim w dniu 31 lipca 2008 roku mieszkańcy wsi 
zajęli stanowisko, by nowy wiadukt powstał w miejscu dotychczas istniejącego. 
W dniu 9 lutego 2009 roku otrzymaliśmy pismo, że będą prowadzone prace 
geologiczne w celu opracowania dokumentacji geologiczno-inżynierskiej dla 
potrzeb opracowania projektu budowlanego wiaduktu w miejscowości Hartowiec. 
Teren na którym ma być zlokalizowany  wiadukt  ma przebiegać przez działkę na 
której obecnie znajduje się budynek OSP Hartowiec.W miesiącu marcu wchodzi 
na teren firma i będzie wykonywać prace geologiczne. 
Następnie zabrał głos radny Pan Andrzej Kornacki  powiedział, że po ostatnim 
zebraniu wiejskim w Hartowcu , na którym mieszkańcy opowiedzieli się, że nowy 
wiadukt kolejowy ma pozostać w miejscu dotychczasowego była mowa o 
remoncie remizy OSP, była  mowa o zmianie finansowania boiska, a środki , 
które miały być zainwestowane  na budowę boiska przesunięto na remont remizy 
OSP. Teraz okazuje się , że Firma projektowa  podejmuje działania i zostaną 
przeprowadzone badania geologiczne związanie z budową wiaduktu, ale 
przebiegać ma on przez działkę na której jest remiza OSP, zostało złożone 
odwołanie od decyzji Starostwa zatwierdzającej projekt prac geologicznych. 
W związku z powyższym zwraca się z pytaniem do Pana Wójta czy podtrzymuje  
decyzje o remoncie tego budynku , środki jakie wygrała wieś Hartowiec w 
konkursie  przeznaczono na wyposażenie tego budynku, remont jest konieczny, 
aby budynek nie uległ ruinie. Bezcelowy jest remont tego budynku , jeżeli w tym 
miejscu ma być wiadukt, jeżeli wydatkuje się pieniądze na remont  budynku OSP 
czy jest sens robić badania geologiczne na tej działce. 
Pan Wójt Gminy nie otrzymał decyzji Starostwa z dnia 9 lutego 2009 roku do 
wiadomości, a powinien jako gospodarz  terenu takie pismo otrzymać. 
 Pan Wójt Gminy odpowiadając na powyższe wyjaśnił, że kiedy powstał 
temat nowego wiaduktu w Hartowcu odbyły się zebrania z mieszkańcami z 
udziałem Firmy Projektowej i Zarządem Dróg Wojewódzkich, przy pierwszych 
spotkaniach  formy wypowiedzi były  lakoniczne,  propozycje jakie  zgłaszali 
mieszkańcy  kolidowały z brakiem terenu przy kolei nie było miejsca, odstąpiono 
od obwodnicy. Z Zarządem Dróg Wojewódzkich ustalono, że nowy most będzie 
ale w istniejącym miejscu i postawiono  jakie powinny być spełnione warunki: 
zmiana prędkości, nowe chodniki, balustrady , radary, po to radary by ograniczyć 
prędkość. Nic mu nie jest wiadomo o zmianie w planach budowy wiaduktu. 
Są podejmowane działania dla pozyskania środków  na remont świetlicy w 
ramach  Lokalnej Grupy Działania w  skład , której wchodzi nasza gmina. 
Żeby w coś inwestować trzeba być właścicielem nieruchomości, OSP  
w Hartowcu ma w użyczeniu remizę OSP. 
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Nikt ze mną nie rozmawiał na temat  zmiany usytuowania wiaduktu , podejmuje 
działania w związku z ustaleniami na zebraniu  wiejskim. 
 Pan Bogdan Kopański sołtys wsi Hartowiec  zabierając głos  powiedział, że 
rozmawiał z Dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich i Projektantami na temat 
usytuowania wiaduktu , wynikającego z otrzymanej przez OSP  decyzji Starostwa  
o badaniach  goeologicznych   terenu gdzie ma być wiadukt. 
Odpowiedzieli mu ,że Pan Wójt wiedział  o wszystkim, rozmawiał z Panem 
Wójtem dwa razy na temat remizy, mnie Pan Wójt  mówi co innego , z 
wypowiedzi  Dyrektora Zarządu Dróg i Projektantów wynika też co innego. 
Rozmawiał również  z radnym z Gminy Grodziczno, pytał mnie dlaczego 
zgodziliśmy się na  wiadukt  w miejscu remizy, na spotkaniu z Zarządem Dróg 
Wojewódzkich  Dyrektor Pan Adamiuk  powiedział im, że   Hartowiec nie 
zgłaszał sprzeciwu  odnośnie  wiaduktu.  
 Pan Wójt Gminy odpowiadając  na powyższe wyjaśnił, że nigdy nie działał 
przeciwko mieszkańcom , na temat wiaduktu w Hartowcu  żadnych dokumentów 
nie  wydawał , nie otrzymał również decyzji Starostwa do wiadomości . 
Radny Pan Andrzej Kornacki powiedział, że odpowiedź Pana Wójta Gminy go 
satysfakcjonuje, uzgodnienia  takie były, nie można się dziwić, że takie sytuacje 
mają miejsce. W niedzielę 8 lutego 2009r Zarząd OSP w Hartowcu nie otrzymał 
absolutorium, a w poniedziałek otrzymał decyzję   na badania geologiczne na 
działce na której znajduje się budynek OSP. Pan sołtys przytoczył fakty jakie 
miały miejsce, to z kim kto rozmawiał i co powiedzieli. Ma pytanie, do Pana 
Wójta jeżeli dojdzie do badań, czy wyrazi zgodę by je robiono i marnowano   
środki. Jako  Gmina pozyskujemy środki  w ramach LGD na wyremontowanie 
świetlicy, ze środków unijnych na budowę boiska w Hartowcu w związku z czym 
nie ma podstaw  by nie wierzyć Panu Wójtowi. 
Pan sołtys wsi Hartowiec powiedział, że chciałby wsparcia ze strony Rady 
Gminy. Remiza OSP była budowana w czynie społecznym,  dla projektantów  nie 
jest problemem  budynek  remizy, czy przestawienie figury, jeżeli do tego dojdzie 
jako mieszkańcy będą protestować i zablokują podejmowane działania   dla 
wybudowania wiaduktu  na działce na którym jest remiza OSP. Zostali zmuszeni 
do takiego postępowania biorąc pod uwagę  fakty z jednej strony Pan Wójt mówi 
o remoncie remizy, ubiega się o środki na ten cel,  z drugiej strony Zarząd OSP 
otrzymuje decyzje o  planowanych badaniach  geologicznych pod kątem budowy 
wiaduktu na działce na której jest ta remiza.  
Radny Pan Edward Wiśniewski powiedział, że sprawa mostu w Hartowcu jest 
bardzo istotna, jeżeli ten most ma mieć nośność 50 ton, to co będzie z drogami 
dojazdowymi, o tym nic się nie mówi, drogi nasze nie są dostosowane do takich 
obciążeń. 
Pan Wójt Gminy powiedział, że po uzyskaniu informacji  od sołtysa wsi 
Hartowiec odnośnie decyzji Starostwa  i lokalizacji wiaduktu określonej w 
decyzji powiedział , że mogą się odwoływać jeżeli  nie wyrażają zgody na zapis, 
że jest to pod kątem budowy nowego wiaduktu.  
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Sołtys wsi Hartowiec powiedział, że w decyzji jest określone, że celem badań   
jest  lokalizacja wiaduktu w miejscowości Hartowiec , który ma być 
zlokalizowany we wschodniej części Hartowca  na działce na której znajduje się 
budynek OSP Hartowiec. 
Pan Wójt Gminy odpowiedział, że jeżeli celem badań geologicznych ma być most 
to nie wyrazi na to zgody, ale na obecnym etapie  zostało złożone odwołanie od 
decyzji Starostwa przez  wieś Hartowiec, gdy zajdzie potrzeba czy wyrazić zgodę 
na  roboty geologiczne  wspólnie z mieszkańcami  Hartowca podejmą decyzję. 
 Przewodniczący Rady Gminy podsumowując dyskusję powiedział, że Wójt 
Gminy nie może kwestionować decyzji Starostwa, w tym konkretnym przypadku 
organem kwestionującym decyzję Starostwa nie jest Wójt Gminy Rybno. 
Deklaracja jaką złożył Pan Wójt na sesji i wyjaśnienia  oraz informacje jakie 
posiada na dzień dzisiejszy  powinny  zadowolić radnych i Pana sołtysa. 
Zostało złożone odwołanie i poczekać należy na dalszy bieg wydarzeń. 
 
 
 
Ad. pkt. 9 
 
Wolne wnioski i zapytania 
 
 
Pani Irena Szczepańska - sołtys wsi Gronowo zgłosiła potrzebę remontu drzwi      
i pomieszczenia w świetlicy. 
Pan Wójt wyjaśnił, że w najbliższy wtorek odbędzie się zebranie mieszkańców 
wsi Gronowo i te sprawy zostaną omówione. 
Pan Roman Jaroszewski  z publiczności  powiedział, że ucieszyła go wiadomość , 
że będzie zakupiony aparat do USG , podziękował Panu Wójtowi i Pani Dyrektor 
SP GZOZ za operatywność i rozwój Ośrodka. Ma natomiast uwagi do pracy 
stomatologa , jego zdaniem  jest tylko po to, że jest , np. bardzo często wysyła 
pacjentów na prześwietlenie zęba , a np. u Pani Rojek Kiełpińskiej nie ma takiej 
potrzeby. 
Odnośnie ustalenia ceny za wodę i stawki za oczyszczanie ścieków  podwyżki  
nie powinny być wyższe, aniżeli  na dzień dzisiejszy jest potrzeba w związku   
z podwyżką energii. Nie widzi efektów pracy Dyrektora  i rozwoju Gminnego 
Zakładu Gospodarki Komunalnej. Dla tych co regularnie płacą  za wodę i ścieki 
gdy się zdarzy, że nie mogą zapłacić zaraz  otrzymują upomnienia wraz  
z odsetkami, natomiast Ci co nie płacą w ogóle śmieją się z tych  co płacą. . 
Więcej uwag i pytań  w tym punkcie nie zgłoszono. 
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Ad. pkt. 10 
 
 
 Po wyczerpaniu porządku obrad  sesji  Przewodniczący Rady Gminy 
 Pan  Marian Ligman   podziękował wszystkim uczestnikom sesji za udział  
i zamknął obrady  XXVII  sesji Rady Gminy Rybno. 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała                      Przewodniczący Rady Gminy  
 
Janina Czubkowska            Marian Ligman 
 
 
 
 


